
 
 

Schriftelijke vragen Maak Utrecht ook een 
stad van sportvrijwilligers! 
26 mei 2025 

Vragen: 
“Wie wordt er nog bestuurslid van een voetbalclub?”1 kopte AD Utrecht in een recent artikel over 
de moeite die clubs hebben om bestuursfuncties in te vullen. Steeds vaker blijken sportclubs 
moeite te hebben bestuursfuncties goed te kunnen invullen. Dit blijkt ook uit een recente reportage 
van Nieuwsuur2 en een rapportage over vrijwilligers van het Mulier instituut.3 Uit de onderzoeken 
komt naar voren dat financiële en juridische risico’s nieuwe bestuurders afschrikken en dat 
administratieve lastendruk steeds verder toeneemt. Uit de cijfers van het Mulieronderzoek blijkt 
dat de invulling van bestuurstaken bij sportclubs het hardst is gedaald vanaf 2012. Uit de 
vitaliteitsscan sportverenigingen die recent aan de raad is gestuurd bleek dat 30% van de 
sportverenigingen in Utrecht aangeeft onvoldoende bestuurders te hebben.4 De fractie van het 
CDA maakt zich grote zorgen over deze ontwikkeling en pleit er voor meer aandacht te besteden 
aan de versterking van de positie van vrijwillige bestuurders en de vermindering van regeldruk. Zij 
heeft de volgende vragen: 

1. Herkent het college de trend die uit het genoemde onderzoek en artikelen naar voren komt 
dat vrijwilligerswerk in de sport onder druk staat en met name de invulling van 
bestuurstaken een groeiend probleem vormt?  

2. Deelt het college de mening dat sportverenigingen onderdeel zouden moeten zijn bij de 
inzet om vrijwilligerswerk in de stad te versterken? Zo ja, op welke manier werkt het college 
er aan om de geconstateerde drempels weg te nemen? 

3. In hoeverre is de vitaliteitsscan representatief voor Utrechtse sportverenigingen, als het 
gaat om bestuursfuncties, mede gezien het feit dat bestuurders over het algemeen 
degelijke enquêtes invult?  

4. Is er ook gekeken naar de ontwikkeling van bestuursfuncties en toenemende lastendruk, 
met name als gevolg van de WWTR en WBTR, zoals naar voren komt uit het AD artikel? 
Zo nee, waarom niet en kan hier een diepere analyse van worden gemaakt?  

5. Op welke manier draagt het college er aan bij om de regeldruk voor verenigingen te 
verlagen en daarmee in te zetten op bestuurlijke vereenvoudiging? Welk overleg heeft 
hierover met sportverenigingen plaats? 

6. Welke ontwikkeling ziet het college sinds de scan die het college maakte in 2019 in 
antwoord op vragen van onder andere het CDA over de beschikbaarheid van 
penningmeesters?5 Welke mogelijkheden ziet het college om de positie van 
penningmeesters te versterken, bijvoorbeeld door kennis te delen en te versterken? 

7. In de raadsbrief over de vitaliteitsscan wordt gesproken over verdere bespreking van de 
resultaten met SportUtrecht en een uitvoeringsprogramma? Hoe staat het daarmee?  
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8. Wordt in het uitvoeringsprogramma specifiek aandacht besteedt aan de problematiek rond 
besturen van sportverenigingen? 

Gesteld door: 
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